



香港地貌岩石保育協會
Association for Geoconservation, Hong Kong

地貌岩石保育講座
元朗裘錦秋中學
(28/10/2010)

2010年10月28日本會主席吳振揚先生(Young)應元朗裘錦秋中學邀請，為該校460餘名中四至中六同學主講「香港地質保育」，作為他們跨級的重點學術講座，讓同學加深對香港地貌岩石的認識，進一步加強對岩石保育的了解。

在個半小時內，Young以他一貫輕鬆，深入淺出的風格，介紹有關香港的地質地貌多樣性，地貌岩石保育以及地質公園的關係。他亦與同學分享他推動『香港地質公園』的經驗，尤以從無到有，由國家級提升到世界級的意義以及最新的進程。他更強調地質公園著重保育、和地球科學知識的推廣和可持續旅遊發展，並非一般的遊旅項目。

在整個過程中，同學都細心聆聽，個別更勤於筆記。其後同學的問題都甚具心思，Young都一一給予十分詳細的解答，同學們都十分滿意。事實上，大家都確實上了一堂別具特色的通識課。

On the 28th of Oct, 2010, our Chairman, Mr. Young Ng was invited by Ju Ching Chu Secondary School (Yuen Long) to talk on “Hong Kong geoconservation”. This is one of their key academic seminars for the F.4 to 6 students to increase their understanding of the rocks and landforms of Hong Kong with the ultimate aim of strengthening their sense of geoconservation. Approximately 460 students attended the seminar.

In the one and half hours talk, Young as usual, using his humorous and simple language to explain the interrelations of Hong Kong's geodiversity, geoconservation and the Geopark, He also shared with the students about his experience in driving the establishment of geopark, the implications of upgrading the Geopark from national to global status and the latest development. He concluded by emphasizing the objectives of the Geopark are for conservation, popularization of earth sciences knowledge and sustainable tourism, not just an ordinary tourism project.

Most students paid great attention to the lecture and many even took notes. During the Q & A session, students' sensible questions were satisfactorily answered by Young in great details. This was surely an extraordinary learning experience for all of the attendants.



香港地貌岩石保育協會
Association for Geoconservation, Hong Kong



460 餘名中四至中六同學參加講座

(460 Form 4-6 students attended the talk)



同學的發問 (Students' questions)

Young 的解答 (Young's answers)



潘校長致歡迎辭及頒贈紀念品
(Dr. Poon, the Principal,
welcomed and presented the
souvenir to Mr. Young Ng)

